

[Texte]

add members and add suggestions later. But anything you have in the next few days we would be happy to receive.

Mrs. Bourgault: Okay.

Mr. Foster: I move we adjourn.

Motion agreed to.

The Chairman: Thank you very much.

This meeting stands adjourned to the call of the Chair.

[Traduction]

tard. Mais si vous en avez à faire dans les jours qui viennent, nous les accepterons volontiers.

Mme Bourgault: Très bien.

M. Foster: Je propose que nous levions la séance.

La motion est adoptée.

Le président: Merci beaucoup.

La séance est levée.

Thursday, November 20, 1986

• 1111

The Chairman: Order. I would like to welcome today officials from the department, a team headed by Dr. McKenzie and Dr. Wise. Perhaps one of you could introduce the others who are with you.

Dr. K.J. McKenzie (Director, Inputs and Technology Division, Policy Branch, Department of Agriculture): Thank you very much. Tom Wise is Chief of Input Industries and Markets.

The Chairman: I understand he is not the brother of the Minister. Is that correct?

Dr. McKenzie: No, but I do use his name whenever I need a little help.

We have several of our staff with us. I would like to make mention of Bill McBride, Mark Spearin, Al Asselstine, and Ted Pidgeon, who have been working in this area and who have provided a lot of the material we are going to be using today. You may wish to call upon them as resource people, as required.

The Chairman: Let me first of all thank all of you for coming and explaining to the committee, as I think all of you realize, that we are beginning this study on input costs. So we have prepared this meeting as a briefing session. Therefore I would assume it may be somewhat far-ranging. I think everyone can appreciate that. Do you have an opening presentation you wish to make?

Dr. McKenzie: I want to thank the committee for inviting us here to talk about this topic at this time. It is an area we have been concerned about for some time. We know Canadian farmers are deeply concerned about it, so we have been doing some work in this area. We are pleased to have the opportunity to share that with you people.

We have an overhead presentation, which we will go through quickly. At the outset, I would like to distinguish among three terms I will be using throughout the presentation. The first one is "expense" or "expenditure". By that we mean the total amount paid for an input, whether it is an individual farmer paying it or the industry. Fertilizer expenses, for example, are equal to the average price times the total quantity used. The second term I will be using is production costs, and by that we mean expense per unit of output or per

Le jeudi 20 novembre 1986

Le président: À l'ordre. J'aimerais souhaiter aujourd'hui la bienvenue aux fonctionnaires du ministère sous la direction de Messieurs McKenzie et Wise. L'un de vous pourrait peut-être présenter les personnes qui vous accompagnent.

M. K.J. McKenzie (Directeur, Division des facteurs de production et de la technologie, direction générale des politiques, ministère de l'Agriculture): Je vous remercie. Tom Wise est le chef des marchés et industries d'approvisionnement.

Le président: Si je comprends bien, il n'est pas le frère du ministre, n'est-ce pas?

M. McKenzie: Non, mais j'utilise son nom chaque fois que j'ai besoin d'un peu d'aide.

Nous avons plusieurs personnes du ministère qui ont travaillé dans ce domaine et qui ont participé à la mise au point de la documentation dont nous allons nous servir aujourd'hui; il s'agit de Bill McBride, Mark Spearin, Al Asselstine et Ted Pidgeon. Vous pourrez, si vous le désirez, utiliser leur compétence.

Le président: J'aimerais vous remercier de comparaître devant le Comité aujourd'hui au début de notre étude sur le coût des intrants agricoles. Notre séance d'aujourd'hui sera une séance d'information, qui pourrait porter sur toute une gamme de questions, comme nous le savons tous. Avez-vous préparé une déclaration d'ouverture?

M. McKenzie: Je voudrais remercier le Comité de nous avoir invités ici pour parler de cette question qui nous préoccupe depuis quelque temps. Elle préoccupe à un très haut point les agriculteurs canadiens, et c'est la raison qui nous a poussés à travailler dans ce domaine. Nous sommes heureux d'avoir la possibilité de partager avec vous le résultat de notre étude.

Nous avons préparé des diapositives à votre intention. Nous allons les passer rapidement. Tout au cours de mon exposé je reviendrai sur trois termes: tout d'abord la notion de frais ou capital, ce qui signifie le montant total payé pour un intrant, que les frais soient assumés par l'agriculteur ou par l'industrie; les dépenses engagées pour les engrais, par exemple, représentent le prix moyen multiplié par la quantité totale utilisée. Je parlerai deuxièmement des coûts de production, ce qui signifie les dépenses par unité de rendement ou par acre—par exemple,